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ZASTUPITELSTVO MĚSTSKÉ ČÁSTI, TUŘANSKÉ NÁM. 1, 620 00 BRNO 

 

ZÁPIS 

z 10/IX. zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany, 

které se konalo dne 22. 2. 2024 od 18:00 hodin na ÚMČ Brno-Tuřany, Tuřanské nám. 1 

 

Přítomni: Tomáš Dojiva; Ing. Miroslav Dorazil; PhDr. Hana Dombrovská; Ing. Hanuš Horák; Ing. 

Michal Hrtoň; Ing. Martin Chvátal; Tomáš Kopecký; Bc. Michal Krátký; Bc. Lukáš Lach; Ing. Michal 

Meluzín; Iva Podborská, DiS.; Ing. Jiří Protivínský, Ph.D.; Lenka Smutná; Mgr. Pavel Šnajdr, Ph.D.; 

Petr Valášek; Radomír Vondra 

Mgr. Jiří Polák, tajemník 

 

Omluven: Antonín Tůma  

 

Za ÚMČ byli dále přítomni Ing. Tomáš Hornoch – vedoucí Odboru ekonomického, Ing. arch. Boris 

Medek – vedoucí Odboru všeobecného, Lucie Fišerová – referentka samosprávy ÚMČ. 

 

Jednání Zastupitelstva zahájil starosta Radomír Vondra v 18:04 hodin. Zasedání bylo řádně svoláno. 

V době zahájení je přítomno 15 členů Zastupitelstva.  

 

V době zahájení není přítomna PhDr. Hana Dombrovská, která nahlásila pozdní příchod z důvodu 

pracovních povinností. 

Bod 1. programu ZMČ – Technický bod (volba ověřovatelů zápisu, schválení programu) 
Starosta určil pro 10/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany pomocného sčitatele Ing. Tomáše 

Hornocha – vedoucího Odboru ekonomického a zapisovatele Lucii Fišerovou – referentku samosprávy 

ÚMČ. 

 

Ověřovateli zápisu z 10/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany byli navrženi pan Ing. Michal 

Meluzín a pan Tomáš Kopecký. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany volí pro 10/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany ověřovatele 

zápisu pana Ing. Michala Meluzína a pana Tomáše Kopeckého. 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro nepřítomna pro pro pro pro pro pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro omluven pro pro  

 

Starosta přečetl návrh programu 10/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany a vyzval členy 

Zastupitelstva k jeho případnému doplnění.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje program 10/IX. zasedání Zastupitelstva takto: 

1. Technický bod  

2. Námitky členů Zastupitelstva k zápisu z předchozího zasedání Zastupitelstva 

3. Kontrola plnění usnesení ze zasedání Zastupitelstva 

4. Dotazy k usnesením z jednání Rady 

5. Informace o kontrolách provedených výbory Zastupitelstva 

6. Informace o jednáních starosty a místostarosty 

7. Návrhy a podněty občanů 
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8. Návrh rozpočtového opatření č. 1/2024 

9. Pravidla pro poskytování odměn a výše odměn neuvolněným členům Zastupitelstva  

a nečlenům Zastupitelstva 

10. Prodej pozemku v k.ú. Holásky 

11. Vyjádření k prodeji pozemků v k.ú. Tuřany 

12. Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti 

13. Návrh vyhlášky – Statut města Brna 

14. Různé 

15. Závěr 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro nepřítomna pro pro pro pro pro pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro omluven pro pro  

Bod 2. programu ZMČ – Námitky členů Zastupitelstva k zápisu z předchozího zasedání 

Zastupitelstva 

Nebyly vzneseny žádné námitky. 

Bod 3. programu ZMČ – Kontrola plnění usnesení ze zasedání Zastupitelstva 

Žádné úkoly z předešlého zasedání Zastupitelstva nevyplynuly. 

Bod 4. programu ZMČ – Dotazy k usnesením z jednání Rady 

Bc. Michal Krátký – se dotázal na bod č. 18 Veřejná zakázka – návrh opatření na omezení rychlosti při 

vjezdu do obce – studie z 35/IX. schůze Rady městské části Brno-Tuřany konané dne 12. 2. 2024 

a zajímal se, z jakého popudu se studie objednává a co se od umístění ostrůvků očekává.  

Diskuse: starosta, Ing. arch. Boris Medek 

Bod 5. programu ZMČ – Informace o kontrolách provedených výbory ZMČ 

Bc. Michal Krátký (předseda) – informoval o 7/IX. schůzi Kontrolního výboru, která se konala dne  

19. 2. 2024.  Kopii zápisu v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva.  

 

Ing. Hanuš Horák (předseda) – informoval o 5/IX. schůzi Finančního výboru, která se konala dne 21. 2. 

2024. Kopii zápisu v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva. 

Bod 6. programu ZMČ – Informace o jednáních starosty a místostarosty 

Starosta představil seznam svých jednání v období 15. 12. 2023 – 22. 2. 2024. Informace  

o jednáních starosty v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva.  

 

Ing. Hanuš Horák – se zajímal o jednání starosty s firmou „Kubíček balony STZ“, a dále se zeptal, zda 

grafický návrh graffiti na protihlukovou stěnu bude veřejný. 

Diskuse: starosta 

 

Místostarosta představil seznam svých jednání v období 15. 12. 2023 – 22. 2. 2024. Informace  

o jednáních místostarosty v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva.  

 

Bc. Michal Krátký - požádal o informaci k jednání „Revitalizace Holáseckých jezer“ a zajímalo ho, zda 

v místě kácení bude nějaké broukoviště nebo se všechno dřevo odveze pryč. 

Diskuse: starosta, Mgr. Jiří Polák, místostarosta 

Bod 7. programu ZMČ – Návrhy a podněty občanů 

… (občan MČ) – se dotázala, kdo má na starosti dětská hřiště v městské části, konkrétně hřiště Moravská 

u autobusové smyčky. Na hřišti jsou dva provozní řády a nikdo nedohlíží na jejich dodržování. Na hřišti 
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se schází omladina, dělá tam nepořádek, nahlas pouští hudbu, mluví sprostě atd. Když se ji to nelíbí, 

dokonce hází petardy na balkon. Provozní doba hřiště je až do 21 hodin, což není fér vůči těm, co tam 

bydlí a chodí dřív spát, provozní doba by se měla zkrátit. Hřiště se nezamyká, takže se tam omladina 

zdržuje i po deváté. Městská policie tam jezdí docela často, je možné se na ně obrátit, mají záznamy o 

svých výjezdech. Pokud by se hřiště zamykalo, mohla by to policie řešit efektivněji jako neoprávněný 

vstup. Rovněž by bylo vhodné prořezat stromy, co tam jsou, větve zasahují do chodníku. 

Diskuse: starosta, Lenka Smutná 

 

Mgr. Pavel Šnajdr – zmínil, že se na něj obrátil pan …, který má stejný problém s dětským hřištěm při 

ulici Malinské. Uvedl, že běžně v devět večer tam někdo přijde hrát fotbal nebo házet na koš.  

Diskuse: starosta, Petr Valášek 

 

Bod 8. programu ZMČ – Návrh rozpočtového opatření č. 1/2024 

Rada předkládá Zastupitelstvu návrh rozpočtového opatření č. 1/2024. Rada na své 35/IX. schůzi pod 

bodem programu č. 4 doporučila Zastupitelstvu schválit rozpočtové opatření č. 1/2024, které tvoří 

přílohu tohoto bodu. 

Ing. Tomáš Hornoch podal podrobné vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Bc. Michal Krátký – se zeptal, kde má vzniknout parkovací plocha pro učitele na ZŠ Měšťanská. Dále 

požádal o informaci k položce „Výměna oken a zateplení objektu“ a zeptal se, s jakými pracemi se 

počítá. A dále se zeptal, zda někdo počítal návratnost investice vzhledem k očekávaným úsporám. 

Diskuse: starosta, místostarosta 

 

Petr Valášek – vznesl dotaz k bodu dva „Spojovací chodník sportovní areál Švédská – skautská 

klubovna“, zda se uvažuje o osvětlení, když se bude dělat nový chodník. Navrhl drobné osvětlení, které 

by instalovala městská část.  

Diskuse: starosta, místostarosta, Lenka Smutná, Mgr. Pavel Šnajdr, Ing. Hanuš Horák 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2024, které tvoří přílohu usnesení. 

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 2 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

zdržel se nepřítomna pro pro pro pro pro pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro omluven zdržel se pro  

 

Bod 9. programu ZMČ – Pravidla pro poskytování odměn a výše odměn neuvolněným členům 

Zastupitelstva a nečlenům Zastupitelstva 

Rada předkládá Zastupitelstvu návrh Pravidel pro poskytování odměn a výši odměn neuvolněným 

členům Zastupitelstva a nečlenům Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany s účinností od 1. 3. 2024. 

Rada na své 35/IX. schůzi pod bodem programu č. 5 doporučila Zastupitelstvu schválit Pravidla pro 

poskytování odměn a výši odměn neuvolněným členům Zastupitelstva a nečlenům Zastupitelstva 

městské části Brno-Tuřany v IX. volebním období uvedené v příloze tohoto bodu s účinností od 1. 3. 

2024. 

Ing. Tomáš Hornoch podal podrobné vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje Pravidla pro poskytování odměn a výši odměn neuvolněným 

členům Zastupitelstva a nečlenům Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany v IX. volebním období 

uvedené v příloze usnesení s účinností od 1. 3. 2024. 

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 2 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 
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zdržel se nepřítomna pro pro pro pro pro pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro omluven zdržel se pro  

 

Bod 10. programu ZMČ – Prodej pozemku v k.ú. Holásky 

Rada předkládá Zastupitelstvu žádost pana … o vyjádření k návrhu prodeje pozemku p.č. 193/1 v k.ú. 

Holásky (orná půda). Žadatel je vlastníkem sousedního pozemku 193/3 v k.ú. Holásky. 

Rada na své 34/IX schůzi pod bodem programu č. 10 doporučila Zastupitelstvu souhlasit  

s prodejem pozemku p.č. 193/1 v k.ú. Holásky panu … . 

Mgr. Jiří Polák podal podrobné vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Bc. Michal Krátký – upozornil na skutečnost, že žádost podal pan …, ale vlastníkem pozemku, u kterého 

se dříve řešila směna, je pan … . Pravděpodobně došlo k záměně jmen a rodin. 

Diskuse: starosta, tajemník 

 

V 18:41 se dostavila na zasedání Zastupitelstva PhDr. Hana Dombrovská. Přítomno je 16 členů 

Zastupitelstva. 

 

Starosta navrhl stažení bodu č. 10 z projednání s tím, že jeho opětovné projednání je možné na 

mimořádném zastupitelstvu, které by se mělo konat dne 21. 3. 2024. 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro omluven pro pro  

 

Bod 11. programu ZMČ – Vyjádření k prodeji pozemků v k.ú. Tuřany 

Rada předkládá Zastupitelstvu žádost Majetkového odboru MMB o vyjádření k prodeji pozemků, na 

kterých jsou umístěny garáže v soukromém vlastnictví. Jedná se o pozemky p.č. 2135/6, 2135/7, 2135/9, 

2135/10 a 2135/11, vše v k.ú. Tuřany. Pozemky jsou součástí garážového dvora při ulici Sokolnická.   

Rada na své 34/IX schůzi pod bodem programu č. 11 doporučila Zastupitelstvu souhlasit s prodejem 

pozemků p.č. 2135/6, 2135/7, 2135/9, 2135/10 a 2135/11, vše v k.ú. Tuřany, vlastníkům garáží 

umístěných na pozemcích. 

 

Petr Valášek – položil otázku, kolik garáží je již prodaných. 

Diskuse: starosta 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany souhlasí s prodejem pozemků p.č. 2135/6, 2135/7, 2135/9, 2135/10 

a 2135/11, vše v k.ú. Tuřany, vlastníkům garáží umístěných na pozemcích. 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro omluven pro pro  

 

Bod 12. programu ZMČ – Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti 
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Starosta předkládá Zastupitelstvu protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti svěřené orgánům 

městské části Brno-Tuřany ze dne 11. 12. 2023, č.j.: MMB/0429793/2023. 

Rada na své 35/IX. schůzi pod bodem programu č. 14 vzala na vědomí výsledky uskutečněné kontroly 

samostatné působnosti svěřené orgánům městské části Brno-Tuřany uvedené v protokolu o kontrole ze 

dne 11. 12. 2023, č.j.: MMB/0429793/2023 a pověřila starostu, aby seznámil Zastupitelstvo s výsledky 

uskutečněné kontroly. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany bere na vědomí výsledky uskutečněné kontroly samostatné působnosti 

svěřené orgánům městské části Brno-Tuřany uvedené v protokolu o kontrole ze dne 11. 12. 2023, č.j.: 

MMB/0429793/2023. 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro omluven pro pro  

 

Bod 13. programu ZMČ – Návrh vyhlášky – Statut města Brna 

Rada předkládá Zastupitelstvu sdělení Organizačního odboru MMB k návrhu obecně závazné vyhlášky 

statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna  

č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek, který byl zpracován 

v souvislosti s novelou zákona o obcích účinnou od 1. 1. 2024 a z důvodu naléhavého obecného zájmu 

byl již projednán 30. 1. 2024 v Zastupitelstvu města Brna. 

Rada na své 35/IX. schůzi pod bodem programu č. 15 doporučila Zastupitelstvu vzít na vědomí návrh 

obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška 

statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek. 

Mgr. Jiří Polák podal podrobné vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany bere na vědomí návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města 

Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se 

vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek. 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro pro pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro omluven pro pro  

Bod 14. programu ZMČ – Různé 

Starosta přítomné informoval, že město Brno zveřejnilo nový návrh územního plánu. Dále uvedl, že  

4. 3. 2024 v 18:00 hod. proběhne Komise výstavby a rozvoje, která bude mít na svém programu 

projednání nového návrhu územního plánu města Brna a pozval tam všechny zastupitele. Starosta také 

upozornil, že 21. 3. 2024 bude svoláno mimořádné jednání Zastupitelstva, které se bude věnovat novému 

návrhu územního plánu. 

 

Lukáš Lach – se zeptal, jestli je nějaká informace o studii Tuřanského potoka. 

Diskuse: starosta 

 

Petr Valášek – se zmínil, že na ulici Kaštanová u obchodních domů Makro a Lidl jsou udělány ostrůvky 

(pro ochranu přecházejících chodců). Dost často se stává, že tam řidiči ostrůvek přehlédnou, protože je 
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vozovka široká a pak se náhle zúží, dost často tam do obrubníku někdo narazí. Doporučil zvýraznění 

reflexní barvou nebo nějakými reflexními prvky. 

Diskuse: starosta 

 

Petr Valášek – uvedl, že na ulici Rolencova, od Alza Boxu dále je chodník vyznačen pouze čárou na 

kraji vozovky. Lidé, co tam bydlí, tam parkují tak nešťastně, že tam neprojede ani kočárek. Zeptal se, 

jestli by bylo možné udělat vyvýšený chodník. 

Diskuse: starosta 

 

Bc. Michal Krátký – se vyjádřil, že ostrůvky na ul. Sokolnické jsou nešťastné řešení hlavně pro větší 

techniku (zemědělské stroje apod.), bylo už tam několik nehod a také je tam špatné osvětlení. Uvedl, že 

by bylo dobré instalovat reflexní prvky na obrubníky a popřípadě i zpomalovací prvky před obrubníky, 

tak jak je to třeba řešeno v městské části Bohunice. Také upozornil na obavu ohledně nedostatečné šířky 

komunikace směrem na Dvorska.  

 

Lenka Smutná – se svým dotazem vrátila k bodu „Sportovní areál Švédská - protihluková zeď“ a zeptala 

se, zda by bylo možné dát graffiti také na zdi kontejnerů u skautské klubovny. Dále položila otázku, kdo 

je vlastníkem kontejnerů. 

Diskuse: Mgr. Pavel Šnajdr, PhD., starosta 

 

Bod 15. programu ZMČ – Závěr   

Starosta poděkoval členům Zastupitelstva, znovu upozornil na to, že bude za měsíc svoláno mimořádné 

zastupitelstvo k věci nového návrhu územního plánu, které zveřejnilo město Brno, a ukončil zasedání 

v 18:58 hodin. 

 

 

Zapsala: 26. 2. 2024 Lucie Fišerová 

 

 

 

 

 

____________________ 

Ing. Michal Meluzín 

ověřovatel zápisu 

podepsán dne: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

______________________ 

Radomír Vondra 

starosta MČ Brno-Tuřany 

podepsán dne: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

____________________ 

Tomáš Kopecký 

ověřovatel zápisu 

podepsán dne: 

 


